



L'AJUNTAMENT

I
N
F
O
R
M
A

FULL
INFORMATIU
MUNICIPAL



2

La sardana, patrimoni de tots

El Ple demandarà a la UNESCO que declari el nostre ball patrimoni de la humanitat.



3

Reciclatge de residus orgànics

Dilluns comença una campanya de sensibilització adreçada als comerciants.

Forma parte del plan de recuperación ambiental del Fondo, Raval y Santa Rosa

Comienza un programa de obras de urbanización de calles en la zona sur

Los primeros trabajos se llevarán a cabo en la calle del Reloj



La Junta de Govern Local (antes Comissió Municipal de Govern) ha adjudicado en las últimas semanas varias obras de urbanización de calles que tienen como finalidad común la mejora urbanística de la llamada zona Sur de la ciudad, que incluye a los barrios del Fondo, Raval y Santa Rosa. Durante todo el año 2004 se van a suceder trabajos de mejora de calles en diversos puntos de esa zona. En febrero, comenzarán obras para ese fin en la calle del Reloj (entre las calles de Liszt y Mn. Jacint Verdaguer), en el pasaje y en la calle de Pirineus y en la calle de Sant Pasqual. Las obras, que se harán por tramos para evitar molestias a los vecinos, continuarán en lo que se denomina una segunda fase por la calle de Mas Marí (entre las calles del Reloj y Dr. Pagés), la calle de Bruc (entre las calles de Sant Pasqual y Mas Marí) y en la calle del Reloj (entre las calles de Liszt y Circunvalación).

La mejora de todas las calles señaladas forma parte del Plan Municipal de

Recuperación Ambiental del Sector Sur; programa que incluye diversas acciones de transformación urbanística destinadas a mejorar la calidad de vida en una amplia zona de Santa Coloma. La Unión Europea, a través de los fondos de cohesión, colabora con el Ayuntamiento en hacerlo realidad, financiando en un ochenta por ciento las iniciativas municipales. En total, se invertirá en mejoras de la zona Sur más de siete millones de euros. En la mejora y urbanización de calles, la cantidad que se invertirá es superior a 1.600.000 euros, de los que la Unión Europea aporta el 80 por ciento. Todas las obras de mejora de calles y tramos van a hacerse para favorecer su uso para los peatones y al tiempo para mejorar la seguridad vial. Así, en todos los casos se

ampliarán las aceras, se limitará el aparcamiento a un solo lado de la calle (donde sea posible; en otros casos se eliminará), se renovarán los sistemas de alcantarillado y se soterrarán las líneas eléctricas. Cada calle se

Todas las obras de mejora de calles tienden a favorecer el uso peatonal y refuerzan la seguridad vial

Durante el 2004 se transformarán las calles del Reloj, Mas Marí, Sant Pasqual y el pasaje Pirineus, y se mejorarán tramos de las calles Pirineus y Bruc

El Ayuntamiento pide disculpas a los vecinos por las inevitables molestias, aunque las obras se harán por fases para que los trastornos sean los mínimos

rá pavimentada de nuevo; se plantarán árboles o se ajardinará y se instalará nuevo mobiliario urbano.

En la calle de Bruc, la obra que se va a realizar tiene una finalidad única, que es la renovación del sistema de alcantarillado en el tramo escalonado situado entre las calles de Sant Pasqual y de Mas Marí.

Zona semipeatonal

Por otra parte, cabe señalar que la calle que experimentará una mayor transformación será la del Reloj, ya que pasará a ser semipeatonal, con aceras al mismo nivel que la calzada para vehículos, pero sin zonas de aparcamiento. Esta calle será renovada en su totalidad y con ello se desea favorecer su carácter comercial, de zona de paseo y de conexión con la plaza del Reloj, su entorno y con la vecina ciudad de Badalona. Como siempre que comienza un programa de obras en la vía pública, el Ayuntamiento pide comprensión a los vecinos más cercanos, al tiempo que solicita su colaboración atendiendo las indicaciones que les dirija el personal de la empresa constructora y la Policía Local. Disculpen las molestias.

Matriculació als cursos de català

Els exalumnes del CNL L'Heura que faci menys de dos anys que van fer un curs de català es poden matricular el dia 6, en torn preferent, als cursos del període febrer-juny. Aquests cursos estan adreçats tant a persones que volen aprendre a parlar en català com a persones que ja l'entenen i el que volen és aprendre a escriure'l. El CNL L'Heura organitzà dues modalitats de cursos: cursos presencials, amb dues sessions de classe setmanals, i cursos a distància. Tant una modalitat com l'altra són oficials i els títols són equivalents als que expedeix la Direcció General de Política Lingüística. L'hora per fer la matriculació és de 9 a 13.30 h, al carrer de Rafael Casanova, 85, 3r pis, telèfon 93 385 14 61.

El 27 de gener, diada reivindicativa de la memòria històrica local

El Ple aprova aquesta moció i una altra per demanar que la sardana sigui patrimoni de la humanitat

Amb el vot favorable dels grups PSC, ICV-EUiA i CiU i amb l'abstenció del PP, el Ple del passat dia 26 va aprovar una moció que instaura la data del 27 de gener com a diada local de reivindicació de la memòria històrica. En aquest document es recorda que el 27 de gener de 1939 van entrar les tropes franquistes a la nostra ciutat, i que "el nombre d'exiliats, afusellats, morts i represaliats colomencs durant la dictadura va ser molt alt". L'Ajuntament demanarà a la Generalitat la retirada de la simbologia franquista dels edificis de l'antic Ministerio de la Vi-



vienda. Per últim, el consistori formarà part d'un grup ciutadà que rescatarà de l'oblit la lluita de persones i col·lectius que van treballar per la democràcia.

D'altra banda, l'Ajuntament demanarà a la UNESCO, l'organització de l'ONU encarregada del foment de l'educació i la cultura, que declari la sardana patrimoni de la humanitat. Així es diu en una altra moció que va aprovar per unanimitat el mateix Ple. La moció arriba quan se celebra el 50è aniversari de l'Aplec colomenc, que organitzà el Patronat pro Aplec i Amics de la Sardana.

Los aparcamientos municipales de rotación cobrarán por fracciones de 5 minutos

La empresa municipal Gramepark ha comenzado a aplicar un nuevo sistema de tarificación en el aparcamiento de rotación ubicado en la plaza de la Vila. Desde hace unos días se cobra la estancia del vehículo en fracciones de 5 minutos, por lo que el gasto del usuario se ajusta más al tiempo utilizado. Para poner en marcha esta iniciativa ha sido necesario la modificación del sistema informático que controla los accesos y salidas del aparcamiento. Esto ha supuesto algunas molestias para los concesionarios que disponen de una plaza permanente, que se están subsanando. Prácticamente la sociedad municipal instalará este sistema en los otros dos aparcamientos de rotación: el mercado y la plaza del Fondo. Con esta medida, Gramepark se avanza a la futura legislación en esta materia. A mediados de año, el Instituto Nacional de Consumo inició varias acciones legales para ajustar el método empleado hasta ahora por todas las empresas. Santa Coloma es uno de los primeros municipios catalanes en poner en marcha esta medida.

Gramepark sortea las plazas de diversos aparcamientos

El día 28 se celebró el sorteo de las plazas del aparcamiento de la plaza del Fondo, que construye y gestiona la empresa municipal Gramepark, S.A. Para las 270 plazas puestas en el mercado en régimen de cesión de uso se presentaron 182 solicitudes. El de esta semana fue el tercer sorteo celebrado en enero.

Este mes se ha hecho el sorteo en los aparcamientos de América-Puig Castellar (27 plazas, 51 solicitudes), Olimpo (143 plazas, 98 solicitudes) y plaza del Fondo (270 plazas, 182 solicitudes). Las plazas sobrantes están en adjudicación para cualquier persona interesada. El 18 de marzo tendrá lugar el sorteo de las 200 plazas del aparcamiento que se está acabando de construir en la calle de Irlanda. De momento hay unas 1.100 solicitudes para poder participar en el sorteo.

Para el mandato actual (2003-2007) el Ayuntamiento tiene previsto crear un total de 3.000 plazas de aparcamiento. Durante este año

se construirán o proyectarán 8 parkings, a través de Gramepark y otras empresas y organismos, lo que supone 1.500 plazas. Además se generarán 800 más en los edificios de vivienda protegida que se ejecuten durante 2004.

El procedimiento del sorteo es sencillo: se generan tantas papeletas —con el nombre y el DNI— como aspirantes y se extraen por orden las necesarias para cubrir las plazas más un 50% más de reserva para posibles renuncias.

A través de correo certificado se notifica el resultado a los futuros adjudicatarios con el número de orden que les ha correspondido para poder escoger.

Gramepark (informacio@gramepark.com) está situada en la rambla del Fondo, 13 (teléfono: 93 392 47 45).

■Danza del vientre. Los miércoles (de 20 a 21.30 h.) se imparten clases de danza del vientre en el Centre Cívic del Riu (Pompeu Fabra, 22-24). El precio es de 30 €.

SABER

La protección i el control dels animals de companyia

La Llei 22/2003, de 4 de juliol, de protecció dels animals té com a finalitat assolir el màxim nivell de protecció i benestar dels animals, afavorint una responsabilitat més elevada i una conducta més cívica de la ciutadania en la defensa i la preservació dels animals.

Els animals són éssers vivents dotats de sensibilitat física i psíquica, i també de moviment voluntari, els quals han de rebre el tracte que, atenent-ne bàsicament les necessitats etològiques, en procura el benestar. Ningú no ha de provocar sofriments o maltractaments als animals o causar-los estats d'anxiety o por. Queda també prohibida l'exhibició d'aquests éssers als aparadors de les botigues.

Els ciutadans que voluntàriament adquireixen animals s'han de responsabilitzar de la cura i, sobretot, del respecte pels drets de les seves mascotes, i, per tant, no els poden abandonar.

Les persones interessades a conèixer més sobre aquesta nova Llei de protecció dels animals poden connectar amb la pàgina www.gencat.net amb el Departament de Medi Ambient i també poden adreçar-se al Departament de Zoonosis i Protecció dels Animals de l'Ajuntament, al telèfon: 93 462 40 63.

Anunci

El 14 de març se celebraran les eleccions generals

Fins al 2 de febrer (ambdós inclosos) estaran exposades al públic les llistes del cens electoral perquè les persones que observin errors puglin formular reclamacions. Els interessats hauran de portar el DNI, el passaport o el permís de conduir l'adreçar-se a l'Ajuntament (OAC), plaça de la Vila, 1, de dilluns a dijous de 8.30 a 20 hores, divendres de 8.30 a 18 hores i dissabte i diumenge de 9 a 14 h. També estaran exposades les consultes al cens al portal ciutada de Santa Coloma de Gramenet, a l'adreça www.grame.net.

Anunci

Sobre la convocatòria pública per a la presentació de sol·licituds de casals d'estiu per a l'any 2004, del 30 de gener al 19 de març d'enguany ambdós inclosos.

Les persones interessades poden dirigir-se a l'Oficina d'Informació i Atenció Ciutadana (OAC) d'aquest Ajuntament, de dilluns a dijous de 8.30 a 18 hores, i el divendres de 8.30 a 15 hores, telèfon 93 462 40 40.

Igualment, s'anuncia que el proper dia 5 de febrer, a les 18 hores, a la Sala de Plens d'aquest Ajuntament, hi haurà una reunió informativa i de treball amb les entitats organitzadores.

Mercados y centros escolares serán los primeros en llevar a cabo la recogida orgánica de residuos

El lunes 2 de febrero, el Ayuntamiento pone en marcha una campaña informativa destinada a dar a conocer el sistema de reciclaje de la materia orgánica. Los destinatarios iniciales de esta campaña, que se alargará hasta el 16 de febrero, van a ser los comerciantes e industriales de los tres mercados municipales, los trabajadores de los 45 supermercados registrados en la ciudad y el personal de los servicios de comedor de 31 centros escolares públicos de Santa Co-

loma de Gramenet.

Durante los próximos días se informará a ese amplio colectivo de personas sobre la importancia de su colaboración en la mejora medioambiental seleccionando los productos de la materia orgánica (restos de comida y vegetales) de sus establecimientos. El Ayuntamiento les facilitará contenedores especiales para que depositen estos restos de forma selectiva. Estos contenedores no serán visibles en la vía pública y su contenido será recogido dia-

riamente de lunes a sábado.

La recogida selectiva de materia orgánica, inicialmente en establecimientos públicos, forma parte del programa municipal de mejora del medio ambiente y, a su vez, se lleva a cabo en Santa Coloma dentro del programa metropolitano de gestión de residuos.

La basura orgánica puede ser reciclada, y mediante un proceso de compostaje convertirse, entre otros fines, en abono para la agricultura y la jardinería.

XVIII Temporada de Concerts

L'Escola Municipal de Música Can Roig i Torres té enllestida la XVIII Temporada de Concerts, que començarà el 6 de febrer. Totes les audicions tindran lloc a les 21.45 h. Com sempre, hi haurà un cicle d'interprets joves, un altre protagonitzat pels professors del centre —els concerts en 3/4— i un tercer amb formacions de cambra i solistes de vàlua reconeguda. Enguany, la veu serà el fil conductor de la programació, que publicarem la propera setmana.

Els Coloristes exposen obres de natura morta a Can Sisteré

La natura morta és el tema de l'exposició col·lectiva que el Grup d'Art ELS Coloristes presenta a Can Sisteré. La mostra s'iniciarà el dia 5 i durarà fins al 27 de febrer. Aquesta és la quarta vegada que ELS Coloristes exposen a Can Sisteré. Ho fan cada dos anys, sempre buscant un motiu, tema o fil conductor que doni unitat a la mostra. *La Mediterrània* (2000) i *Paisatges i racons de la conca del Besòs* (2002) han estat altres temes tractats fins ara. En aquesta ocasió, la natura morta serveix per

inspirar els participants, trenta-set, que han treballat olis, acrílics i algunes tècniques mixtes. En aquesta nova exposició, torna a participar un bon grapat de joves, nois i noies, que són el planter de l'entitat, que s'esforça per formar un equip que treballa amb il·lusió i molta dedicació.

■ **Esmalt al foc.** L'Escola d'Adults obre el termini d'inscripcions per a un curs d'esmalt al foc. Més informació, dijous de 17 a 20 h, al carrer d'Irlanda, 39 (tel. 93 386 67 32).

LA FOTO



Avanzan las obras de la plaza del Fondo. A finales de año estará terminada la nueva plaza pública del Fondo. Con una superficie de 8.000 m², será una de las más grandes de la ciudad. La parte exterior en la superficie estará ocupada por jardines, juegos infantiles y estanques. En el interior habrá un equipamiento acuático con piscinas, locales comerciales y 400 plazas de aparcamiento. Además compartirá espacio con la parada de la nueva línea 9 de metro. El 23 de enero, el alcalde, Bartomeu Muñoz, visitó las obras para comprobar el estado de las mismas.

BREUS

■ Cursos d'anglès i àrab a l'EOI

Els dies 2, 3 i 4 de febrer, es farà la matrícula a l'Escola Oficial d'Idiomes (EOI) dels cursos d'anglès i àrab. El d'anglès és un curs de perfeccionament oral (nivell avançat) que s'impartirà els dijous (de 19 a 21 h) o els divendres (d'11 a 13 h). S'adreça a estudiants amb un nivell superior a 5è de l'EOI, i el preu és de 158,03 €. Pel que fa al curs d'àrab, es tracta d'un nivell d'introducció i s'adreça a persones interessades i professionals. S'impartirà els dijous (de 17.30 a 20 h). El preu és de 197,53 €. Més informació, al tel. 93 468 53 66.

■ Calçotada a Alcover

El dia 15, l'Agrupació de Veïns del Districte VI (Fondo) farà una calçotada a Alcover. Els preus són: socis, 32 €; no socis, 35 €; infants (fins a 10 anys), 32 €. Més informació, al carrer de Wagner, 19, i al telèfon: 93 462 40 67.

■ Cursos a Can Mariner

L'Associació de Veïns de Can Mariner fa nous cursos de balls de saló, cuina, guitarra i prevenció i cura de la veu. D'altra banda, el Grup de Dones de Can Mariner també fa cursos de gimnàstica de manteniment i alfabetització i tallers de manualitats (pintura, esmalt, quadres tridimensionals, ceràmica russa, etc.). Més informació, al carrer de Milà i Fontanals, 14-16, de 19 a 21 h.

■ Poesia per a la gent gran

El Grupo de Amigos de la Poesía Albert Francàs i la Coordinadora de Jubilados y Pensionistas celebran la 15a edición del certamen Poesía de Tardor el diumenge 1 de febrero a la Biblioteca Central. Hi participaran el Grupo de Amigos de la Poesía i el Grup de Teatre Lauta.

■ Fiesta de Santa Águeda

La Casa de Aragón celebra el 5 de febrero la fiesta de Santa Águeda con una chocolatada para las mujeres (18 h.) y una misa baturra en la iglesia de Sant Josep Oriol. El día 8 tendrá lugar la representación de la zarzuela *Gigantes y cabezudos*. Las entradas están a la venta en la calle de Sant Josep, 32.

■ Curs d'alpinisme

El proper mes de febrer es farà un nou curs d'alpinisme al CEP. El curs constarà de quatre xerrades teòriques i tres sortides pràctiques (dues d'elles de cap de setmana). Les persones interessades poden passar pel carrer de Sant Josep, 20, de dilluns a dijous, de 19 a 21 h.

■ Conferencia en la ACI

El 3 de febrero (18 h) el local de ACI (Sant Carles, 14) acogerá una charla sobre la responsabilidad civil y penal de las empresas promotoras y constructoras en las promociones inmobiliarias, a cargo de un técnico de la Asociación de Promotores y Constructores de Edificios de Barcelona (APCE).

QUÈ FEM? / ON ANEM?

Asamblea de jubilados

La Asociación de Jubilados y Pensionistas de Les Oliveres convoca a todos sus socios a la asamblea general ordinaria, que tendrá lugar el **4 de febrero** (17 h.), para debatir, entre otros temas, sobre el estado de cuentas correspondiente al ejercicio de 2003.

Lugar: *casal del barrio, calle de Pep Ventura, 1-3.*

Bailes de jubilados

■ El Casal d'Avis de Can Mariner ha programado un baile para hoy **30 de enero** (17 horas).

Lugar: *centro cívico del barrio, calle de Milà i Fontanals, 14-16.*

■ El Espai de Jubilados y Pensionistas del Fondo celebrará un baile el **día 31** (16.30 h.), amenizado por Juan Carlos Benza.

Lugar: *centro cívico del barrio, calle de Wagner, 19.*

Velada flamenca

La Peña Cultural Gente del Pueblo recibe a la Asociación Cultural Capricho Español de Llefià el **31 de enero** (22 h.) con tres cuadros de baile: Embrujo, Triana y Alhambra y los cantaores Emilio Raquena y Pilar Carrión. Lugar: *Centre Cívic de Can Franquesa, calle de Menorca, s/n.*

Homenatge

Organizaciones políticas y sociales han creado la Comisión 27 de Gener para rendir homenaje a las víctimas de la dictadura. El **31 de gener** habrá diversas actividades. A las 11 h., se instalará una feria de entidades. A las 12 h., se realizará una proyección de videos sobre diversas etapas históricas.

Farmàcies

• Divendres 30

Av. dels Banús, 34 / Sant Carles, 42

• Dissabte, 31

Av. Generalitat, 131 / Florència, 45

• Diumenge 1

Roselles, 31 / Amèrica, 2

• Dilluns 2

Còrdova, 4 / Joan V. Escales, 7

• Dimarts 3

Av. de la Generalitat, 21 / Av. de Santa Coloma, 95

• Dimecres 4

Wagner, 7 / Rbla. de Sant Sebastià, 24

• Dijous 5

Sant Joaquim, 44-46 / Mn. Camil Rosell, 40

• Estas cuatro farmacias abren **cada día** de 9 a 22 h: rambla de Sant Sebastià, 24; Sant Carles, 42; Sant Jero, 13; y Milà i Fontanals, 27.

ques. A les 18.30 h, tendrá lugar la charla "Represión vs. resistencia", y a las 21.30 h, se celebrará un concierto con los grupos Katarrama Stuma y Kuarto de Kilo. Finalmente, hasta el **2 de febrero** se podrá ver una exposición sobre la incidencia del franquismo en la ciudad.
Lugar: *Mas Fonollar.*

Donació de sang

Els colomencs que quieran donar sang pueden acudir a la unidad móvil del Centro de Transfusión y Banc de Teixits del Servei Català de la Salut el **7 de febrero** de 9 a 22 horas.

Lugar: *plaça de la Vila.*

Anglès

L'Associació de Veïns de les Oliveres ofrece clases de inglés (nível inicial, intermedio y comercial).

Horario: de **dilluns a divendres de 17 a 19 h.**

Información: *casal del barri, carrer de Pep Ventura, 1-3.*

Gimnasia y 'tai-chi'

■ La asociación Esport i Salut organiza un curso de gimnasia de mantenimiento y acondicionamiento físico en el polideportivo Nou en grupos de tres y dos días a la semana, y en horario de mañana y tarde (con la inscripción hay de regalo una camiseta).

■ La asociación Esport i Salut, por otra parte, inicia un nuevo curso de *tai-chi* en el citado polideportivo a partir de **febrero**, los lunes y jueves de 20 a 21 h.

Información e inscripciones de lunes a viernes de 10 a 13 y de 17 a 20 en la calle de Mn. Jacint Verdaguer, 22-24.

Teléfono: 93 386 76 08.

Manipulació d'aliments

Dins el cicle Aula de Difusió Cultural per a la Gent Gran, el **día 4** (17.30 h) tendrá lugar la xerrada "Higiene en la manipulación, preparación y conservación de los alimentos", a cargo de Enric Riera

Valls, licenciado en ciencias químicas y profesor asociado de la Universidad de Barcelona.

Lugar: *Museu Torre Balldovina.*
Organización: *Centre Excursionista Puigcastellar.*

Excursión

El Casal d'Avis de la Guinardera organiza una excursión a L'Estarrit los días **14 y 15 de febrero**.

Precio: 56 euros.
Información: *calle de Milton, 28.*
Teléfonos: 93 468 32 03 y 93 391 17 29.

Manualidades

La Colmena comenzará en **febrero** un taller de manualidades.

Inscripciones: *plaça de la Vila, 13, los lunes, martes y jueves, de 18.30 a 20.30 h.*

Teléfono: 93 385 26 82.

Petanca

El Club Petanca Can Mariner celebrará su asamblea anual el **1 de febrero** (10.30 h.).

Lugar: *centro cívico del barrio, calle de Milà i Fontanals, 14-16.*

Anunci

El Ple de l'Ajuntament, en sesión celebrada el día 26 de febrero de 1996, aprobó las Bases Reguladoras para el autorregulamiento de subvenciones por parte de l'Ajuntament para a actividades socioculturales.

Com cada any i segons l'article 6 de les Bases Reguladoras s'obre el termini per a la presentació de solicitudes de subvenció, per part de l'Ajuntament, per realizar actividades socioculturales correspondientes al año 2004, que será de un mes, a comptar de l'1 al 28 de febrero d'en-ganyu, ambos incluidos.

Segons l'article 6 de les esmentades Bases, finalitzat aquest període, no s'admetran noves solicitudes.

Segons l'article 10, no se concedirán subvenciones a las entidades que el 31.01.2004 no hayan justificado la subvención del año anterior.

L'AJUNTAMENT INFORMA

Publicación semanal

Editor: Ajuntament de

Santa Coloma de Gramenet

Realiza e imprime: Servei de

Premsa i Comunicació

<http://www.grame.net>

Adressa electrònica:

morillo@grame.net

Adressa: *plaça de la Vila, 1*

Tel. 93 462 40 13 (Servei de Premsa)

Tel. 93 462 40 00 (Ajuntament)

Correcció en català: L'Heura

DL B-38.194/91

Paper ecològic 100%

VISITES ESCOLARS



CEIP Les Palmeres. Els alumnes dels dos grups de 3r de primària de l'escola Les Palmeres van visitar l'Ajuntament els dies 20 i 22 de gener. Aquestes visites formen part del Programa d'activitats educatives.